

Statistics
CanadaStatistique
Canada

bulletin de service

Aviation statistics centre

Produced by the Aviation Statistics Centre, Transportation and Communications Division, Statistics Canada, on behalf of the Ministry of Transport and the Canadian Transport Commission

VOL. 6 NO. 47
ASC-SB-4-21

Civil Aviation - May 1974

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers

Preliminary data on the operations and finances of the seven Canadian major scheduled airlines appear in this service bulletin. At the time of this printing, complete statistical data were not yet available for Transair. As a result, estimates have been used for the missing data items.

Complete monthly statistical information for the month of May will be available from the publication "Transcontinental and regional air carrier operations", catalogue no. 51-001. The June edition of this service bulletin will reflect the actual values for Transair in the year-to-date column.

In terms of passenger-miles for all services, passenger traffic totalled 1,345.8 million in May 1974 compared to 1,227.0 million in May of the previous year. Non-passenger traffic measured in goods ton-miles for all services increased from 39.9 million in May of 1973 to 46.9 million in May of this year.

Financial reports submitted by the same seven air carriers show total operating revenues of 107.9 million dollars in May 1974. During the same month, total operating expenses of 102.2 million dollars were reported resulting in a total operating income of 5.7 million dollars. In May of the previous year, a total operating income of 4.0 million dollars was recorded.

Please direct all enquiries concerning this material to Mr. G. Wilson, Aviation Statistics Centre, telephone: 613-995-9894.

bulletin de service

Centre des statistiques de l'aviation

Rédigé par le Centre des statistiques de l'aviation, Division des transports et des communications, Statistique Canada, pour le Ministère des Transports et la Commission canadienne des transports

September 1974 Septembre

Aviation civile - Mai 1974

Exploitation des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux

Les données provisoires sur l'activité et l'état financier des sept principaux transporteurs à horaire fixe du Canada apparaissent dans le présent numéro. Les données complètes se rapportant à la société Transair n'étant pas disponibles au moment d'aller sous presse, on a dû recourir dans plusieurs cas à des chiffres estimatifs.

La publication intitulée "Opérations des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux," numéro 51-001 au catalogue renfermera toute la statistique mensuelle pour le mois de mai. Les chiffres réels de la compagnie Transair apparaîtront dans l'édition de juin du présent bulletin dans la colonne des chiffres cumulatifs.

Le trafic des passagers, exprimé en passagers-milles pour tous les services, a totalisé 1,345.8 millions en mai 1974 comparativement à 1,227.0 millions en mai l'année précédente. Le trafic des marchandises, calculé en tonnes-milles pour tous les services, est passé de 39.9 millions qu'il était en mai 1973 pour atteindre 46.9 millions en mai cette année.

Les états financiers déposés par les mêmes sept transporteurs aériens révèlent que les recettes totales se sont chiffrées à 107.9 millions de dollars en mai 1974. Pour le même mois, les dépenses d'opération ont été de l'ordre de 102.2 millions de dollars. C'est donc dire que le revenu total d'exploitation s'est chiffré à 5.7 millions de dollars. En mai 1973, le revenu global d'exploitation s'établissait à 4.0 millions de dollars.

Pour des renseignements supplémentaires concernant les données de ce bulletin, prière d'adresser vos demandes à M.G. Wilson, au Centre des statistiques de l'aviation, téléphone: 613-995-9894.

1010552152

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers
Preliminary DataExploitation des transporteurs transcontinentaux et régionaux
Résultats provisoires

May 1974 Mai

Air: Canada	CP Air	May 1974 Mai			% change			
		Five regional carriers(1)		Total(2)	May - Mai 1973 Total	Jan.-May - Janv.- Mai 1974 Total	Jan.-May - Janv.- Mai 1973 Total	Variation en % V's 1974 cum. 1973 cum.
		Cinq transporteurs régionaux(1)						
		(Thousands - En milliers)						

Operating Statistics:

Unit Toll

Passengers	876	132	287	1,345	1,207	6,243	5,545	+ 12.6
Passenger-miles	887,647	306,716	90,004	1,284,367	1,137,186	5,594,378	5,023,054	+ 11.4
Passenger ton-miles	88,765	30,672	9,000	128,437	113,719	559,488	502,305	+ 11.4
Goods ton-miles (freight, express, excess baggage) ..	22,714	7,048	2,560	32,322	27,366	146,041	131,738	+ 10.9
Mail ton-miles	4,300	1,437	386	6,123	4,997	24,117	23,423	+ 2.9
Total ton-miles	115,779	39,157	11,946	166,882	146,082	729,646	657,471	+ 11.0

Charter

Passengers	8	1	28	37	43	387	323	+ 19.8
Passenger-miles	18,887	1,374	41,143	61,404	39,768	651,144	580,700	+ 12.1
Passenger ton-miles	1,889	137	4,114	6,140	8,977	65,114	58,070	+ 12.1
Goods ton-miles	488	-	8,012	3,500	7,547	28,148	24,289	+ 15.9
Total ton-miles	2,377	137	12,126	14,640	16,524	93,262	82,359	+ 13.2

Fuel Consumption:

Turbo fuel Gal.	34,870	12,262	9,314	56,446	52,394	262,062	234,016	+ 12.0
Turbo fuel \$	11,259	4,464	3,003	18,726	9,805	77,247	44,247	+ 74.6
Gasoline Gal.	-	7	83	90	137	462	535	- 13.7
Gasoline \$	-	3	44	4?	66	234	259	- 9.7

Employment:

Average No. of employees	21.5	7.0	4.8	33.3	29.3	32.4	28.3	+ 14.5
Salaries and wages \$	24,081	6,924	4,905	35,910	29,987	171,637	140,746	+ 21.9

Statement of Income:

Operating Revenues	70,036	21,371	16,519	107,326	85,223	471,583	393,144	+ 20.0
Operating Expenses	65,928	21,110	15,179	102,217	81,242	477,174	376,194	+ 26.8
Operating Income (Loss -) ...	4,108	261	1,340	5,709	3,981	- 5,591	15,950	
Reported Net Income (Loss -) after taxes	- 68	- 314	544	162	540	- 14,889	2,284	

Exploitation:

Taxe unitaire

Passagers	
Passagers-milles	
Passagers, tonnes-milles	
Marchandises, tonnes-milles (frst, messageries, excédent de bagages)	
Courrier, tonnes-milles	
Total, tonnes-milles	

Affrètements

Passagers	
Passagers-milles	
Passagers, tonnes-milles	
Marchandises, tonnes-milles	
Total, tonnes-milles	

Consommation de carburant:

Carburant pour turbomoteurs Gal.	
Carburant pour turbomoteurs \$	
Essence Gal.	
Essence \$	

Emploi:

Nombre moyen d'employés	
Traitements et salaires \$	

Etat du revenu:

Recettes d'exploitation	
Dépenses d'exploitation	
Revenu (perte -) d'exploitation	
Revenu net déclaré (perte -)	
après impôts	

(1) Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Quebecair and Transair. - Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Québecair et Transair.

(2) Operations of the seven carriers represented in total normally account for more than 85% of the revenues and expenses of the Canadian air transport industry. - Ces sept compagnies enregistrent habituellement plus que 85% de toutes les recettes et dépenses d'exploitation de l'industrie des transports aériens au Canada.

- Nil or zero. Néant ou zéro.

-- Too small to be expressed. Chiffre infime.

Note: Monthly figures are subject to adjustments made by the air carriers in their financial statements.

Note: Les données mensuelles sont sujettes à changement en raison des ajustements faits par les transporteurs aériens dans leurs états financiers.